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Onderwerp 

Reactie van het college op de algemene beschouwingen 2018 

 

Kennisnemen van 

De reactie van het college op de algemene beschouwingen 2018 

 

 

Inleiding 

Op 26 september jl. heeft het college de Programmabegroting 2018 aangeboden ter beoordeling en 

vaststelling door de raad. In navolging van vorig jaar hierbij de schriftelijke reactie van het college in 1e 

termijn. 

 

Kernboodschap 

Reactie college op uw inbreng via de algemene beschouwingen op de Programmabegroting 2018 

’Flinke slag voor vitaal Uden!’ 

  

Beste leden van de gemeenteraad, 

 

Voordat het college inhoudelijk gaat reageren op uw inbreng via de algemene beschouwingen op de 

begroting 2018 ‘een flinke slag voor Vitaal Uden!’, willen wij u graag bedanken voor uw inzet en 

inbreng bij deze begroting.  

 

Dit jaar hebben we in de voorbereiding van de Programmabegroting een ieder in de gelegenheid 

gesteld om te komen met ideeën/ verzoeken, die integraal betrokken konden worden bij de afweging 

van de middelen. Ook hebben inwoners hun voorstellen aan u kunnen toelichten. Naar ons idee een 

succes, dat ook de komende jaren zijn vervolg moet krijgen. De raad is momenteel bezig met een 

evaluatie van dit proces. Daarbij kunnen de opmerkingen van de fracties van D66, CDA en SP worden 

meegenomen. Wij zijn benieuwd naar de aanbevelingen. 

 

Wij hopen dat we, naast de vergroting van de burgerparticipatie rondom de begroting, ook u als raad 

beter in positie hebben gebracht. Zo hebben wij u de bij de begrotingsnotitie al inzicht verschaft in alle 

offertes, en u de gelegenheid gegeven om een richting te bepalen in de prioriteitstelling van deze 

offertes. Van onze kant hebben wij, zowel de rol van de inwoners als uw raad in dit proces, als zeer 

positief ervaren.  

 



 

 

 

Financiën 

Een gezond financieel beleid is altijd ons uitgangspunt geweest. Ook tijdens de afgelopen crisisjaren 

hebben we zoveel mogelijk proberen te realiseren wat goed is voor Uden, zonder lastenverzwaring 

(voor inwoners en ondernemers) en met behoud van een goed sociaal vangnet. En dat is ons samen 

gelukt! 

 

We hebben onze financiële positie prima op orde. Voor het nieuwe college en de nieuwe raad ligt er 

een meerjarig sluitende begroting met een overschot van € 700.000. Hopelijk voldoende om eventuele 

financiële tegenvallers op te vangen of nieuwe accenten te zetten. Uit de Bestuursrapportage 2017, die 

deze week aan u is voorgelegd, blijkt dat we te maken krijgen met een forse financiële tegenvaller. Op 

basis van de september-circulaire blijkt dat de algemene uitkering een oplopend structureel tekort laat 

zien van bijna € 200.000 in 2021. Wij zijn nu vooral in afwachting van de meicirculaire 2018. Deze 

dient als basis voor de begroting van 2019. In die circulaire zijn namelijk de financiële gevolgen voor 

de algemene uitkering opgenomen van het coalitieakkoord van het kabinet Rutte-III.  

 

We hebben alle bezuinigingen uit de crisisjaren gerealiseerd. In totaal een bedrag van € 7,7 miljoen 

structureel. Ook hier geldt dat het nieuwe college en de nieuwe raad met een schone lei kunnen 

beginnen. 

 

Het meerjarig investeringsprogramma is volledig geïntegreerd in de begroting en er zijn middelen voor 

gereserveerd. Alle investeringen zijn nu dus ook financieel verankerd. Verder is er voldoende financiële 

ruimte om onze risico’s op te vangen. Kortom, we kunnen stellen dat we inderdaad een gezond 

financieel beleid hebben gevoerd. 

 

We hopen dat, nu het economisch beter gaat met Nederland, dit alles een nog positievere uitwerking 

krijgt voor de gemeente Uden. De woningbouw zal nog verder aantrekken, banengroei zal er voor 

zorgen dat minder mensen een beroep hoeven te doen op ons sociaal vangnet, om maar twee 

voorbeelden te noemen.  

 

Wederom zijn er in uw beschouwingen praktisch geen vragen over onze bedrijfsvoering of financieel 

beleid. Niet in de technische vragen en niet in de algemene beschouwingen. We veronderstellen 

hiermee dat ook de raad op een goede transparante manier periodiek geïnformeerd wordt, en dat het 

vertrouwen op dit vlak raadsbreed groot is. Dit beschouwen we als een groot compliment. Dank 

daarvoor. 

 

Wonen 

Het college heeft een positieve grondhouding ten aanzien van het realiseren van huurwoningen boven 

de liberalisatiegrens (segment tussen de €700 en €1.000), waar VVD-Leefbaar Uden en D66 om 

vragen. Het college zet daar ook op in. Op verschillende locaties zijn projecten in voorbereiding, waarin 

dergelijke woningen worden gerealiseerd, zoals Velmolen-Oost (fase 3), Runmolen en Nieuw 

Hoenderbos. 

 

In reactie op de SP-fractie wil het college juist met het budget voor de starterslening een structurele en 

revolverende starterslening invoeren. Op basis van ervaringen met de oorspronkelijke starterslening 

verwachten we het volledige budget nodig te hebben. 

 

Op grond van de Nota grondbeleid hanteert de gemeente Uden marktconforme grondprijzen. Om de 

positie van jongvolwassen op de woningmarkt te versterken, zet het college in op startersleningen en 

op een gerichte aanpak voor voldoende aanbod van woningen voor jongeren. Nog los van de vraag of 



 

 

er voldoende juridische grondslag is, kiezen wij er niet voor om grond goedkoper aan te bieden aan 

jongeren, zoals het CDA vraagt. 

 

Het college maakt met de corporatie jaarlijks afspraken over het aantal te realiseren sociale 

huurwoningen. Daarbij stuurt het college op start van de bouw. De huidige grondprijs voor sociale 

huurwoningen vormt op dit moment geen belemmering bij de bouw van sociale huurwoningen. Een 

lagere grondprijs, zoals SP suggereert, is dus niet nodig. 

 

Op grond van de Omgevingsvisie Uden 2015 hanteert de gemeente Uden het principe van 

uitnodigingsplanologie. Daarbij nodigen we initiatiefnemers uit om nieuwe ontwikkelingen te 

realiseren, in plaats van deze zelf te sturen. Zo ook initiatieven waar het CDA op doelt, gericht op de 

huisvesting van ouderen of andere nieuwe woonvormen behoren tot de mogelijkheden. Dat geldt 

uiteraard ook voor woningbouwinitiatieven in de kerkdorpen.  

 

Zoals in de raadscommissie besproken heeft het College de ambitie vastgelegd om op de locatie 

politiebureau en brandweerkazerne én op de locatie van de aangrenzende scholen en parkeerplaats, 

een centrum ondersteunende functie toe te voegen. Indien mogelijk en passend wordt deze functie 

aangevuld met de functie wonen. Met een marktuitvraag willen we komen tot het beste plan en de 

beste partij voor deze herontwikkeling. Dit betekent dat we zo veel mogelijk (markt)partijen de kans 

willen bieden een plan te maken dat past bij deze ambitie. Deze ambitie en proces zijn in de 

commissie besproken. Ook Knarrenhof kan meedoen met de marktuitvraag. De voorbereidingen voor 

de marktuitvraag zijn nu gaande.  

 

Als reactie op de SP kunnen we aangeven dat het woningbouwprogramma zeer gedifferentieerd is, 

waarmee we zoveel mogelijk willen aansluiten bij de woningbehoefte. Het programma kent o.a. 

woningen die geschikt zijn voor ouderen, ook in het sociale huursegment (bijv. Retraitehuis, fase 4). 

 

Inkoopbeleid 

Op vragen van de SP over het inkoopbeleid kunnen we aangeven dat de gemeente Uden contractueel 

vastlegt, dat de contractant zich houdt aan de geldende wet- en regelgeving op het gebied van 

arbeidsvoorwaarden en aan de geldende cao. Verder is ‘schending van verplichtingen o.b.v. milieu-, 

sociaal- of arbeidsrecht’ een facultatieve uitsluitingsgrond die we doorgaans bij alle openbare 

aanbestedingen toepassen.  

 

In het aanbestedingsbeleid is zeker ruimte voor lokale partijen. Bij aanbestedingen onder € 30.000 en 

tussen € 30.000 en € 100.000 worden ook (waar mogelijk) lokale partijen uitgenodigd offerte uit te 

brengen. Ook het systeem voor inhuur van flexibel personeel (werken in noordoost-brabant.nl) staat 

open voor lokale ZZP‘ers. Daarnaast kunnen ZZP‘ers zich bij de gemeente Uden melden, zodat zij 

geregistreerd staan en de gemeente weet welke bedrijven voor een bepaald type werk/dienst op de 

markt zijn. 

 

Openbare orde en veiligheid 

De fracties van SP, VVD-Leefbaar Uden en Jong Uden gaan uitgebreid in op het onderwerp Openbare 

Orde en Veiligheid. Wij zijn het met deze fracties eens dat we ons maximaal moeten inzetten voor de 

veiligheid in onze gemeente. Die inzet raakt een groot aantal terreinen: van een integraal 

veiligheidsplan voor onze inwoners tot aan bescherming bij calamiteiten, ondermijning en nieuwe 

verschijnselen als cybercriminaliteit. De nieuwe gemeenteraad zal in 2018 een nieuw integraal 

veiligheidsplan gaan vaststellen. Daarin dienen de prioriteiten van de landelijke politie een plaats te 

krijgen, als ook lokale aandachtspunten. Wij starten de komende maanden de eerste voorbereidingen 

daarvoor. Bedoeling is hiervan een interactief proces te maken. Net als bij de voorbereidingen voor het 



 

 

huidige integraal veiligheidsplan, willen we met de gebiedsplatforms bespreken hoe burgers bij dit 

onderwerp betrokken kunnen worden. Dit zal overigens maatwerk zijn en dit kan per gebiedsplatform 

verschillen. Deze aanpak biedt ook mogelijkheden om met gebiedsplatforms en burgers de veiligheid 

in de wijken en de inzet van politie en BOA’s te bespreken. 

 

Aanpak van ondermijning staat ook in Uden hoog op de agenda. Ten aanzien van de aanpak van 

georganiseerde criminaliteit trekken de acht gemeenten in Maas en Leijgraaf zoveel mogelijk 

gezamenlijk op. De Taskforce die in Zuid-Nederland een aantal jaren geleden is ingezet, wordt waar 

mogelijk/nodig regionaal en lokaal geborgd.  

 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden vraagt om het schetsen van de huidige aanpak. Als gemeenten in 

het basisteam Maas en Leijgraaf hebben we een gezamenlijke projectleider Ondermijning aangesteld. 

Met ingang van 2018 wordt deze functie structureel. De projectleider heeft een aanjagende, 

adviserende en coördinerende rol om o.a. signalen op het gebied van ondermijning/georganiseerde 

criminaliteit in overleg met de acht gemeenten, de politie, het openbaar ministerie en de 

Belastingdienst integraal op te pakken. Op dit moment zijn via de projectleider zes casussen of 

signaaldossiers voor Uden in behandeling, waarbij verder wordt ingezoomd op mogelijke criminele 

activiteiten en de aanpak daarvan. 

 

Onlangs zijn huis-aan-huis brieven verspreid om het bewustzijn van mensen ten aanzien van 

ondermijning/georganiseerde criminaliteit te verhogen. Dit heeft tot nu 20 meldingen opgeleverd. De 

SP-fractie kunnen wij meedelen dat de meldingen worden getoetst, en waar nodig gedeeld met 

partners en betrokken bij lopende onderzoeken. Omdat de meeste meldingen anoniem zijn, kan geen 

terugkoppeling naar melders plaats vinden. Verder is een gezamenlijke, intergemeentelijke 

horecacontrole bij diverse panden gehouden, waarbij in Uden enkele misstanden zijn geconstateerd. 

Deze worden via reguliere kanalen aangepakt. Voor alle medewerkers van de gemeenten in Maas en 

Leigraaf en dus ook Uden bestaan awareness trainingen Ondermijning gegeven, gericht op het 

herkennen van signalen, doorvraagtechnieken, etc. Punt van aandacht is verder vermenging van onder- 

en bovenwereld. Politieke partijen die mogelijk deelnemen aan de gemeenteraadsverkiezingen zijn 

hierop gewezen. Ook is aangeboden kandidaten kosteloos een Verklaring Omtrent Gedrag te laten 

aanvragen. 

 

Indien mogelijk wordt lokale regelgeving voorzien van juridische handvatten dan wel barrières tegen 

ondermijnende/georganiseerde criminaliteit. We blijven de integrale handhavingscontroles op vooral 

de bedrijventerreinen en in het buitengebied continueren. Op basis van controles, maar ook andere 

ervaringen, blijven we bedrijven benaderen zich bewust te zijn van de gevaren, en brengen we signalen 

van ondermijnende criminaliteit in bij de projectleider Ondermijning Maas en Leijgraaf.  

 

Een nieuwe vorm van criminaliteit, die steeds meer aandacht vraagt, is de cybercriminaliteit. De fractie 

van VVD-Leefbaar Uden vraagt hier informatie over. Cybercrime is criminaliteit met een belangrijke 

digitale component, bijvoorbeeld het overnemen van een computer en dan losgeld vragen voor 

vrijgave. Een goed antivirusprogramma en actuele software kunnen ransomware tegengaan. De 

overheid kan zelf doelwit zijn (namaakidentiteit, bouwplannen), maar ook de openbare orde kan in 

gevaar komen (Facebookrellen Haren, platleggen vitale systemen). Deze vorm van criminaliteit, die ook 

samenhangt met het up-to-date zijn van systemen, wordt gezien als een grote bedreiging voor 

systemen en processen in de nabije toekomst. Landelijk, maar ook in onze regio en in ons basisteam 

krijgt cybercriminaliteit steeds meer aandacht. Het Regeerakkoord vermeld dat er geld wordt 

gereserveerd en plannen worden gemaakt voor de aanpak van cybercriminaliteit. We hebben op dit 

moment nog geen zicht op wat dit concreet betekent voor gemeenten, maar in 2018 zal meer bekend 



 

 

worden over de vraag of en welke rol/taak de gemeentelijke overheid heeft bij de aanpak van 

cybercrime. 

 

De fractie van Jong Uden gaat in op het voornemen een halve FTE extra juridische ondersteuning 

binnen het cluster Veiligheid aan te stellen. Vooralsnog achten wij dit een voldoende versterking, mede 

in combinatie met versteviging van het cluster Veiligheid door op veiligheidsterrein meer te gaan 

samenwerken met de gemeente Landerd. Naast de al bestaande samenwerking op het terrein van 

toezicht in de openbare ruimte (boa’s), wordt vanaf 2018 de samenwerking uitgebreid met beleid en 

advies op het terrein van openbare orde en veiligheid. We verwachten dat deze samenwerking 

efficiencywinst oplevert. We blijven samen met de gemeente Landerd monitoren of de formatie stevig 

genoeg is om de (toekomstige) opgaven en ambities te kunnen dragen. 

 

De SP fractie maakt zich zorgen om de inbraken in de wijken. Vergeleken met de 12 maanden daarvóór 

is over de afgelopen 12 maanden in de gehele gemeente Uden een afname te zien van inbraken in 

woningen en schuren/garages. Het aantal inbraken in woningen nam met 11% af van 95 naar 85, 

inbraken in schuren/garages namen zelfs met 59% af en ging van 93 naar 38. Het is bekend dat op 

sommige plekken meer wordt ingebroken dan op andere plekken. Wat de reden daarvan is, wordt 

onderzocht in een pilot die in twee gemeenten van Maas en Leijgraaf wordt gedraaid. Doelstelling van 

de pilot (In Uden en Cuijk) is om door het samenvoegen van informatie van o.a. politie, gemeente en 

woningcorporatie, te komen tot een analyse waarom op bepaalde plekken meer wordt ingebroken. 

Daarna kan in het kader van voorlichting en toezicht meer gericht worden gefocust op 

inbraakpreventie. De pilot is pas recent opgestart dus resultaten zijn nog niet bekend. Wel krijgt 

preventie volop aandacht. Via campagnes als “het donkere dagenoffensief” en acties rond vakantietijd 

worden burgers gewezen op de eigen verantwoordelijkheid inbraken te voorkomen. In de 

prestatieafspraken met woningcorporatie Area zijn geen afspraken opgenomen over inbraakpreventie.  

 

Opschaling gemeente 

De fracties van SP, VVD-Leefbaar Uden en D66 maken in hun beschouwingen opmerkingen over de 

mogelijke opschaling van onze gemeente c.q. een mogelijke fusie met de gemeente Landerd. 

Uitgangspunt voor zo’n proces blijft uw raadsbesluit om een fusie met de gemeente Landerd (en zo 

mogelijk de gemeente Bernheze of delen ervan) na te streven, teneinde een Maashorstgemeente te 

vormen. De gemeenteraad van Landerd voert op dit moment een eigen onderzoek uit naar de 

toekomstbestendigheid van een eventuele nieuwe gemeente Landerd-Uden. Zij richt zich daarbij op 

aspecten als omvang/schaal en de verhouding van de nieuwe gemeente in het regionale spectrum. 

Uiteraard hopen wij dat de uitkomsten van het onderzoek ertoe zullen leiden dat de gemeenteraad van 

Landerd zal besluiten samen met Uden het fusieproces op te starten, om te komen tot een fusie van 

onze gemeenten en de vorming van een Maashorstgemeente. 

 

Defensie 

Wij zijn het met de fractie van VVD-Leefbaar Uden eens dat we moeten blijven zoeken naar kansen en 

mogelijkheden om (economisch) profijt te hebben van de in 2020/2021 voorziene komst van de F35 

naar de vliegbasis Volkel. De vliegbasis heeft vooral een operationeel karakter. Onderzoek laat zien dat 

in onze regio de kansen niet direct liggen in vliegtuigonderhoud of nieuwbouw. In samenwerking met 

het ministerie van Economische Zaken en Klimaat (EZK) en de Taskforce Economische Effecten 

Sustainment, richten we ons nu op kansen en mogelijkheden voor bedrijven in en rondom Uden in een 

breder spectrum dan de luchtvaartindustrie. De Taskforce heeft een aantal innovatieve bedrijven uit 

Uden en omgeving uitgenodigd voor een ronde tafelconferentie, die recent plaatsgevonden heeft. Uit 

het gesprek is de ambitie gebleken om samen technologische innovatie te bevorderen. De conclusies 

van de conferentie worden door ‘Economische Zaken en Klimaat’ en de gemeente verder uitgewerkt en 

krijgen een vervolg. Doel ervan is om cross-sectorale kansen op te sporen, verbindingen te leggen en 



 

 

samenwerking tussen bedrijven onderling en tussen bedrijfsleven, overheden en onderwijs te 

versterken of tot stand te brengen om gezamenlijk nieuwe kansen te ontwikkelen.  

 

Burgerparticipatie 

De fractie van de PvdA gaat in op het burgerinitiatief en burgerparticipatie. We zijn het met deze fractie 

eens dat het steeds beter lukt om samenwerking met burgers vorm te geven. Het is fijn te mogen 

constateren dat een groeiende groep burgers bij ontwikkelingen in onze gemeente betrokken wil zijn 

of zelf initiatieven neemt. Zoals bijvoorbeeld via Udenaar de toekomst. We hebben ook een traditie om 

goede initiatieven te ondersteunen. In het verleden had de gemeenteraad daarvoor een budget 

beschikbaar. Nu ondersteunt het Uden Fonds met -het door de raad vrijgemaakte budget- goede 

plannen. Waar nodig en gewenst ondersteunen zogenaamde initiatiefbegeleiders inwoners met het 

bedenken en uitvoeren van hun plannen. Verder zijn er ook cultuurveranderingen in onze eigen 

omgeving. Beleid en plannen willen we zoveel mogelijk samen maken met inwoners en organisaties. 

College en ambtenaren treden proactief op als burgers met goede initiatieven komen en zoeken 

samenwerking met burgers om tot goede ideeën te komen. Het college moedigt ambtenaren aan om 

als initiatiefondersteuner aan de slag te gaan. Verder merken wij op dat bij de renovatie van de 

openbare ruimte inwoners worden uitgenodigd om mee te denken over de inrichting. Ook dat is 

inmiddels een goede gewoonte. De kwaliteit van en het draagvlak voor de plannen nemen daardoor 

toe.  

 

Tot slot is dit jaar geëxperimenteerd met een andere manier van opstellen van de begroting. Inwoners 

en organisaties konden voor de zomer hun ideeën aanleveren. We evalueren samen met inwoners, 

college, organisatie en raad hoe dit is bevallen.  Uw raad is momenteel bezig met de evaluatie van de 

burgerparticipatie in de nu aflopende raadsperiode in de vorm van de door het ministerie van BZK 

ingestelde Democratic Challenge. De lessen en aanbevelingen worden overgedragen aan de nieuwe 

raad. In reactie op de opmerking van de fractie van Jong Uden over burgerparticipatie bij het project 

Park Moleneind delen wij mee dat dit één van de vier projecten is, die onderwerp zijn van uitgebreide 

evaluatie in de Democratic Challenge. Afronding van de evaluatie vindt plaats in januari.   
 

Jeugdzorg 

De fracties van de SP en PvdA gaan in op de transformatieopgaven binnen de jeugdzorg. De fractie van 

de SP benadrukt dat zij veel waarde hechten aan een verhoging van de deskundigheid van wijk- en 

jeugdteams, alsmede een snelle en daadkrachtige aanpak van de wachtlijsten in de jeugdzorg, zowel 

bij het Bureau Jeugd en Gezin (BJG) als bij de diverse zorgorganisaties.  

 

Wij delen de mening van de fractie van de SP, dat waar nodig de deskundigheid van het jeugdteam 

dient te worden bevorderd. Om de knelpunten in de jeugdzorg op te lossen is een regionaal plan van 

aanpak opgesteld en in juli jl. extra geld ter beschikking gesteld. De expertise binnen het BJG op peil 

houden, alsmede de wachtlijsten bij het BJG en diverse zorgorganisaties terugdringen, maken 

onderdeel uit van dit plan van aanpak.  

 

Het BJG is eind oktober gestart met het opnieuw benaderen van clientenop de wachtlijst (op dit 

moment 25). De wachtenden wordt een screening aangeboden. Dit zijn 1 tot 3 gesprekken. Afhankelijk 

van de uitkomst van deze gesprekken wordt het vervolg met de klant besproken. Wij achten hierom 

extra offertes, zoals de fractie van de SP stelt, niet noodzakelijk voor dit moment. 

De PvdA fractie kunnen wij meedelen dat wij de aanbevelingen binnen de transformatieopgaven 

expliciet zullen volgen. Daarnaast vraagt de fractie van de PvdA om inspanning voor passende zorg 

voor gezinnen die een vechtscheiding doormaken. Het geven van passende zorg voor gezinnen die een 

vechtscheiding doormaken, is opgenomen in het plan van aanpak transformatie opgaven. De casussen 

waarin het jongeren van 17 jaar of ouder betreft en casussen waar vechtscheidingsproblematiek 



 

 

gericht op ouders aan de orde is, zullen door het volwassenenteam opgepakt worden. Tot slot delen 

wij de mening van de fractie van D66 dat - indien noodzakelijk - extra middelen worden ingezet voor 

preventieve maatregelen op het gebied van jeugdzorg.  

 

Centrum 

De fracties van de SP en D66 roepen verschillende partijen op om samen te werken teneinde leegstand 

in het winkelcentrum te voorkomen. Hierbij vraagt de fractie van D66 tevens om krachtig 

centrummanagement en stelt dat er in de toekomst meer moet gebeuren om het centrum aantrekkelijk 

te houden. Wij werken op dit moment aan het oprichten van een nieuwe, onafhankelijke 

centrummanagementorganisatie om een krachtige samenwerking tussen de belangrijkste partijen te 

bewerkstelligen.  

 

In onze visie wordt deze nieuwe centrummanagementorganisatie aangestuurd door een 

vertegenwoordiging van zowel de gemeente als de centrumondernemers. De voornoemde oproep van 

de fracties van de SP en D66, alsmede de oproep van de fractie van het CDA waarin wordt gepleit voor 

een totaalvisie voor het winkelcentrum als zijnde leasure- en winkelstad, kunnen wij bij deze nieuwe 

onafhankelijke centrummanagementorganisatie inbrengen. Hierbij is de motie van belang waarbij de 

raad het college oproept om de opbrengst van de gevelbelasting beschikbaar te stellen aan die 

organisatie die namens de centrumondernemers met democratische legitimiteit opereert, die 

participeert in een onafhankelijk centrummanagement en die samenwerkt met andere partijen om 

promotionele activiteiten te bundelen.  

 

Wij delen de mening van de fractie van VVD-Leefbaar Uden dat er veel waarde dient te worden gehecht 

aan het economisch belang van het centrum, waardoor we blijven investeren in het centrum. De fractie 

van Jong Uden geeft aan dat het vermarkten en op de kaart zetten van het centrum beter moet en stelt 

dat hiervoor één overlegplatform dient te worden opgericht met één visie, waarin meerdere partijen en 

professionals samen optrekken om meer bezoekers naar zowel het centrum als de gehele gemeente te 

trekken. 

 

Wij delen de mening van de fractie van Jong Uden en zijn voornemens om een platform citymarketing 

op te richten waarin betrokken partijen met elkaar samenwerken en aan de hand van een gezamenlijke 

visie, acties op elkaar af stemmen.  

 

Op de vraag van de fractie van VVD-Leefbaar Uden of de Sacramentsweg gerevitaliseerd moet worden, 

wijzen wij erop dat de Sacramentsweg op dit moment niet is opgenomen in het rehabilitatieplan en het 

onderhoudsplan. Wij achten dit onderhoud thans technisch ook niet nodig.  

 

De fractie van Jong Uden vraagt naar de huidige ontwikkelingen rondom Smart City. Er wordt een 

dashboard ontwikkeld met daarin een verzameling van informatie, waardoor het inzicht in het 

functioneren van het centrum toeneemt. Op basis van dit inzicht kunnen gerichte acties opgezet 

worden om extra bezoekers naar Uden centrum te trekken. Voorts wordt er met centrumondernemers 

een app voorbereid om het serviceniveau en de beleving voor centrumbezoekers te verhogen. 

 

Onderwijs 

De fracties van VVD-Leefbaar Uden en D66 vragen wanneer het Integraal Huisvestingplan voor 

Onderwijshuisvesting (IHP) wordt voorgesteld aan de raad. Wij verwachten dat wij dit in januari 2018 

aan de raad kunnen voorleggen. Evenals de fracties van D66 en VVD-Leefbaar Uden kijken wij uit naar 

de nieuwbouw van het Udens College. 

 



 

 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden geeft aan geïnteresseerd te zijn in de transitie van het passend 

onderwijs en stelt deze op de voet te zullen volgen. Wij juichen deze belangstelling toe en zullen de 

raad waar nodig tijdig informeren inzake de transitie van het passend onderwijs. 

 

De fractie van D66 vraagt te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om in het basisonderwijs meer 

vakleerkrachten in te zetten, zowel op het gebied van toneel/muziekonderwijs als op het gebied van 

bewegingsonderwijs. Wij wijzen erop dat wettelijk gezien er voor de gemeente geen mogelijkheden zijn 

om in te grijpen in de wijze waarop onderwijs wordt ingericht. Echter, wij stimuleren de inzet van de 

vakleerkrachten in het bewegingsonderwijs door het programma Sport en Bewegen in de Buurt. De 

schoolbesturen van KIEM en OOG maken gebruik van deze regeling. 

 

Sport 

Sport neemt een belangrijke plaats in bij de algemene beschouwingen van meerdere partijen. 

Niet alleen voor de buitensport, maar zeker ook voor de binnensport wordt nadrukkelijk aandacht 

gevraagd. 

Voor gebied Oost is in de begroting een offerte opgenomen om met de voorbereiding van een nieuw 

ontmoetingsplein aan de slag te gaan, waar in ieder geval primair onderwijs, sport/spel en wijk- en 

verenigingsactiviteiten in een gezamenlijke huisvesting bij elkaar worden gebracht. Bekeken zal 

worden of er nog meer functies (bv wonen) aan toegevoegd dienen te worden. Dit alles komt tot stand 

in nauw overleg met alle betrokken partijen. Het college is van mening dat de wensen van de 

binnensport, waaronder Vlugheid & Kracht, volledig bij de ontwikkeling van dit ontmoetingsplein 

betrokken worden. Het college gaat er van uit dat begin 2018 naar aanleiding van nadere analyse 

terugkoppeling wordt gedaan aan uw raad. Dit kan aanleiding geven tot een aanvullend financieel 

voorstel.  

 

In 2018 zal begonnen worden met de uitvoering van Sportpark Moleneind. Voor de veiligheid van het 

Sportpark richting A50 was al contact met Rijkswaterstraat. Inmiddels is een oplossing gevonden, er 

zal een doornen haag (lage vuurdoorn) worden geplant, die kinderen en huisdieren weg zal houden van 

de gevaarlijke A50. 

 

Verkeersveiligheid 

Verkeersveiligheid wordt door CDA en PVDA aangehaald als belangrijk item. Er is structureel overleg 

met VVN Brabant, verkeersouders en het Fietsforum. Specifiek voor mensen met een beperking is er 

een convenant gesloten met de belangenorganisatie Drempels Weg Uden, waarin is vastgelegd waaraan 

de infrastructuur moet voldoen. 

 

Digitale ontsluiting buitengebied 

Het overgrote deel van het buitengebied is goed digitaal ontsloten. Een kleine groep is nog niet digitaal 

ontsloten. Wij zetten ons in om ook die groep digitaal te ontsluiten. We hebben KPN verzocht om meer 

zendmasten te plaatsen. Wij komen hier bij uw raad op terug, over de mogelijkheden en de daarbij 

horende financiën.  

 

Duurzaamheid en milieu 

Er zijn mooie stappen gezet op weg naar een duurzaam Uden. Maar we zijn er nog niet. 

Energiereductie en het aanwenden van niet-fossiele energiebronnen blijven de komende jaren alle 

aandacht vragen. Daarbij zal de gemeente zelf het goede voorbeeld blijven geven door o.a. het 

uitrollen van led-straat-verlichting, zonnepanelen op alle gemeentelijke eigendommen en het 

stimuleren van particuliere initiatieven op dit gebied. Het College ziet in Area een mooi voorbeeld van 

een initiatief om op alle huurwoningen zonnepanelen te gaan aanbrengen. Als antwoord op de vraag 



 

 

van D66 kan worden gemeld dat het College op korte termijn met een aangescherpt standpunt komt 

over duurzaam bouwen.  

In 2018 zal het zonnepark aan Hoogveld-Zuid operationeel zijn. De exploitant werkt op dit moment 

aan een model hoe de inwoners van Uden daarbij betrokken kunnen worden. Op een vraag van de SP 

kan worden gemeld dat het college het accent legt op het stimuleren van de aanleg van zonnepanelen 

en zelf niet als een soort energiebedrijf deze gaat exploiteren. Zo vindt er inmiddels overleg plaats met 

de eigenaar van de voormalige vuilstort over de aanleg van een zonnepark. Ondernemers en 

vastgoedeigenaren worden voortdurend gewezen op de mogelijkheden om op bedrijfsgebouwen 

zonnepanelen aan te leggen, en te komen tot energiebesparende maatregelen. Particuliere initiatieven 

op dit gebied, al dan niet van een op te richten energiecoöperatie, zullen wij dan ook zo veel als 

mogelijk ondersteunen.  

 

Op de vraag of de gemeente Uden voldoende inspeelt op het scheiden van hemelwaterafvoer kan 

worden gemeld dat voor de buitengebieden in twee fasen een gebiedsaanwijzing wordt vastgesteld 

waarna alle regenwaterafvoeren zullen worden afgekoppeld. Binnen de bebouwde kom wordt bij elke 

rioolreconstructie ingezet op maximaal afkoppelen onder meer door het verstrekken van regentonnen 

en afkoppelsubsidies. Gelet op klimaatstress-bestendigheid van de openbare ruimte bij hevige 

regenval worden ook de mogelijkheden verkend van het terugdringen van de hoeveelheid afvoerend 

verhard oppervlak. 

 

De SP vraagt aandacht voor de relatie gezondheid–landbouw. Zoals bekend zijn de geurnormen voor 

het buitengebied in deze collegeperiode door de Raad opnieuw vastgesteld. Voorts zal de gemeente 

rekening houden met het in juli door de Provincie genomen besluit over dit onderwerp. Gemeente Uden 

is bestuurlijk trekker van Agro As de Peel. In het kader daarvan merken wij op dat we, in nauw overleg 

met de agrarische sector/ondernemers, vier andere gemeenten, het Waterschap, de Brabantse 

Milieufederatie, HAS en de Universiteit Wageningen, actief zijn op het gebied van nieuwe 

productievormen, waaronder de creatie van plantaardige eiwitten. Daarnaast wordt aan een model 

gewerkt voor een boerderij van de toekomst, waar dierenwelzijn enerzijds en gezondheid in de relatie 

tot de omgeving anderzijds belangrijke randvoorwaarden zijn. Begin 2018 zullen de gemeenteraden 

van de direct betrokken gemeenten geïnformeerd worden over de lopende projecten en voornemens in 

Agro As de Peel. 

 

Verkeer en vervoer 

Toekomstbestendig handelen betekent ook dat er een goede verbinding met de omliggende grote 

gemeenten geborgd moet worden, en dat lokale- en regionale overlast van vooral autoverkeer 

geminimaliseerd wordt. Dit als antwoord op vragen van meerdere partijen ( Jong Uden, VVD-Leefbaar 

Uden, CDA en D66) die hier aandacht voor vragen. Dat was ook de reden om een Gemeentelijk 

Verkeers en Vervoers Plan op te stellen, waarin visie en uitvoeringsmaatregelen voor de komende jaren 

door de Raad zijn vastgesteld. Op de middellange termijn (5-10 jaar) blijft de inzet primair gericht op 

Hoogwaardig Openbaar Vervoer met bussen, waarbij inmiddels in de ochtend en namiddag one-stop 

bussen met Eindhoven en Den Bosch worden ingezet en er tevens gewerkt wordt aan file-vrije banen 

voor de bus op de autosnelwegen. Gemeld kan worden dat met ingang van december 2017 de HOV 

bus naar Eindhoven in de ochtend- en avondspits van 4x per uur naar 6x per uur gaat. Een HOV bus 

tussen Uden en Nijmegen zal per december 2018 gaan rijden. 

 

Het College zal met de betrokken gemeenten langs de diverse routes én de Provincie in overleg blijven 

over slimme vervoersoplossingen, waaronder de mogelijkheden van lightrail. Wij houden een vinger 

aan de pols. We realiseren ons dat het mobiliteitslandschap de komende 15 tot 20 jaar zal gaan 

veranderen o.a. door toenemend gebruik van de deelauto, als ook die van zelfrijdende 

vervoersmiddelen. 



 

 

Met betrekking tot de deelauto kan het volgende nog gemeld worden. Het streven is er op gericht om 

in 2018 het gebruik van de deelauto voor alle inwoners van Uden toegankelijk te maken. Dit zal ook 

bijdragen aan de leefbaarheid van de wijken en onze dorpen. 

 

Voor wat betreft de knelpunten op de provinciale wegen van en naar Uden is met de Provincie 

afgesproken dat zij medio 2018 de knelpunten en de mogelijke oplossingen in beeld zullen hebben 
gebracht waarbij het College slimme en verantwoorde oplossingen op het gebied van doorstroming, 

leefbaarheid en gezondheid als randvoorwaarden stelt. Inmiddels is duidelijk geworden dat een aanleg 

van een Oostelijke rondweg niet bijdraagt aan het oplossen van knelpunten op de N264. Dit naar 

aanleiding van een vraag van het CDA. 

 

De wens van één van de insprekers voor een vrij liggende fietsverbinding tussen het busstation en het 

winkelcentrum de Drossaard wordt volledig meegenomen en betrokken bij de reconstructie van de 

Violierstraat die het komende jaar in voorbereiding wordt genomen. 

 

Tarievenbeleid 

Naar aanleiding van een vraag van de SP ziet het College geen aanleiding om het recent door de Raad 

vastgestelde tarievenbeleid van maatschappelijke accommodaties opnieuw ter discussie te stellen. Te 

meer omdat toen in plaats van een nultarief een verlaagd maatschappelijk tarief is vastgesteld. 

 

Wet Maatschappelijke Ondersteuning 

Met betrekking tot de WMO mist de SP een verlaging van de tarieven waarmee zorgmijding wordt 

voorkomen. In de commissievergadering en diverse raadsvergaderingen is dit onderwerp besproken. 

Uit onze analyses en het Client Tevredenheid Onderzoek is dit effect met name op advies van de WMO 

raad onderzocht. Hieruit blijkt dat slechts voor een klein percentage de eigen bijdrage mensen aan het 

denken zet over de oplossing en eventueel stoppen met de ondersteuning die zij vanuit de gemeente 

ontvangen. De onlangs gepubliceerde reactie van het Centraal Plan Bureau laat zien dat er geen direct 

verband is tussen het mijden van zorg en de eigen bijdrage. Voor de lagere inkomens hebben wij via 

de zorgverzekeringen een compensatie voor de eigen bijdrage opgenomen. Het kleine aantal biedt 

voldoende mogelijkheden om persoonlijk maatwerk te verrichten wat we dan ook doen. M.b.t. het 

verhogen van de tarieven, verwijzen wij nogmaals naar een eerder genomen College besluit waarin de 

tarieven zijn aangepast naar de normen Code Verantwoord Marktgedrag Thuisondersteuning. 

 

Ten aanzien van het Regresrecht moet in ieder geval het besluit meegedeeld worden over evt. 

deelname aan meerjarenconvenant Wmo/|Regresrecht. In december zal het College hierover een 

standpunt innemen.  
 

Ouderen in Uden 

Het project ‘Gelukkig oud worden in Uden’ heeft opgeleverd dat het zinvoller is om de gemeenschap in 

te richten op kwetsbare inwoners dan opnieuw doelgroepen te definiëren. We kunnen dus beter 

spreken over een zorgvriendelijke i.p.v. dementie-vriendelijke gemeente. 

 

Zorgvragen worden meer complex. In de afgelopen maanden is er samen met ONS welzijn een traject 

gelopen om de “toegang” tot de zorg op een andere manier te gaan organiseren. Door het eerste 

contact voor de Wmo (Jeugd volgt in een later stadium) op één plek onder te brengen, wordt de 

toegang eenduidiger georganiseerd dan nu het geval is. Dit faciliteert een eenduidige vraagverkenning, 

een eenduidig proces voor inwoners en duidelijkheid over waar men terecht kan. Met deze werkwijze 

wordt de toegang tot zorg en de daadwerkelijke ondersteuning van inwoners losgekoppeld. Hierdoor 

kan expertise gericht worden ingezet.  

 



 

 

Wijkwerk krijgt een centrale rol. Deze lijn past ook bij het vraagstuk gelukkig oud worden en 

ouderenzorg. De raad zal hierover op korte termijn worden geïnformeerd.  
 

Door bovenstaande ontwikkelingen wordt de mantelzorgondersteuning toegankelijker gemaakt. Door 

het eerste contact voor de Wmo op één plek onder (nieuwe toegang sociaal domein) te brengen, wordt 

de toegang eenduidiger georganiseerd dan nu het geval is. Dus ook voor ondersteuningsvraag m.b.t. 

mantelzorg.  

Daarnaast wordt samen met Udenaar de toekomst gewerkt aan een toegang (digitale kaart) die aansluit 

op de vraag van inwoners. Deze is ontwikkeld samen met inwoners. 

 

Werk & Inkomen/Armoedebeleid 

In tegenstelling tot wat de SP stelt, merken wij op dat in het nieuwe armoedebeleid € 469.000 

structureel extra wordt opgenomen voor nieuw beleid, vroeg signalering en preventie. In 2019 neemt 

dit bedrag toe tot € 492.000. In het gehele proces is de raad meegenomen. Sterker nog, wij hebben 

vanuit diverse instanties complimenten ontvangen over de nieuwe koers, visie en samenhang tussen de 

diverse beleidsonderdelen. Gedurende de implementatie fase hebben partijen ons aangegeven dat we 

met onze integrale benadering voorop lopen. 

 

Op de vraag van de SP over het schrappen van de loonkostensubsidie is in het portefeuille overleg en 

de stuurgroep Werkbedrijf gesproken. Vanuit de stuurgroep Werkbedrijf wordt een reactie opgesteld. 

Ook de VNG heeft stelling genomen tegen dit besluit. 

 

Als reactie op de vraag van SP delen wij mee dat het afwachten is of en hoe de beleidsvoornemens van 

het kabinet over de loonkostensubsidie voor beschut werken uitgewerkt worden. 
 

Met betrekking tot de opmerking van de PvdA inzake arbeidsmatige dagbesteding delen wij u mee dat 

per 1-1-2018 de tweejarige regionale pilot “Van zorg naar werk” start. 

 

 

Communicatie 

Deze schriftelijke reactie wordt direct ter beschikking gesteld aan de leden van de raad. 

 

Vervolg 

Behandeling van de Programmabegroting 2018 vindt plaats tijdens de raadsvergadering van 9 

november a.s.  

 

Bijlagen 

Geen 
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